

Title (en)

Device for applying adhesive to a paper web.

Title (de)

Vorrichtung zum Beleimen einer Papierbahn.

Title (fr)

Dispositif d'encollage d'un ruban de papier.

Publication

EP 0501909 A1 19920902 (FR)

Application

EP 92810052 A 19920127

Priority

CH 55391 A 19910225

Abstract (en)

Device for applying adhesive according to the invention makes it possible to guarantee a correct application of adhesive to a paper web (2) while controlling the quality or the viscosity of the adhesive and the dimension of the stock (30) milled between the two rolls (10, 12) of the said device. <??>For this purpose the feeding of the stock with adhesive is done by feed nozzles (34a, 34b) ejecting fine jets of adhesive (35a, 35b) at a controlled flow rate. In the event of increase in the measured viscosity or of stoppage of the paper web, a water spraying device (40) makes it possible to lower the viscosity value of the adhesive and to prevent its drying. A dimension of the said stock is controlled and determines the control of the flow rate of adhesive in the feed nozzles. <IMAGE>

Abstract (fr)

Le dispositif d'encollage selon l'invention permet de garantir un encollage correct d'un ruban de papier (2), en contrôlant la qualité, respectivement la viscosité de la colle ainsi que la dimension du boudin (30) malaxé entre les deux rouleaux (10,12) dudit dispositif. Pour ceci, l'alimentation en colle du boudin se fait par des buses d'alimentation (34a,34b) projetant de fins jets de colle (35a,35b) de débit contrôlé. En cas d'augmentation de la viscosité mesurée ou d'arrêt du ruban de papier, un dispositif de pulvérisation d'eau (40) permet d'abaisser la valeur de la viscosité de la colle et d'éviter son dessèchement. Une dimension dudit boudin est contrôlée et commande le réglage du débit des buses d'alimentation en colle. <IMAGE>

IPC 1-7

A24C 5/24; A24C 5/47; B05C 1/08

IPC 8 full level

A24C 5/24 (2006.01); A24C 5/47 (2006.01); B05C 1/08 (2006.01); B05C 1/16 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A24C 5/24 (2013.01 - EP US); A24C 5/472 (2013.01 - EP US); B05C 1/0834 (2013.01 - EP US); B05C 1/0865 (2013.01 - EP US); B05C 1/165 (2013.01 - EP US); Y10S 101/45 (2013.01 - EP US); Y10S 118/15 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] FR 2471342 A1 19810619 - MOLINS LTD [GB]
- [A] GB 993563 A 19650526 - AMERICAN MACH & FOUNDRY
- [A] WO 9011518 A1 19901004 - BAT CIGARETTENFAB GMBH [DE]

Cited by

EP0643928A1; CN104174543A; CN104689942A; CN110638088A; EP0787533A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0501909 A1 19920902; EP 0501909 B1 19960221; DE 69208378 D1 19960328; DE 69208378 T2 19960905; US 5221350 A 19930622

DOCDB simple family (application)

EP 92810052 A 19920127; DE 69208378 T 19920127; US 83295792 A 19920210